
                        
 

 

 

  
 
Aan:  
Openbaar Lichaam Bonaire – OLB en 
Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat 
t.a.v. de mevrouw M. Breedveld – OLB / DRO 
Bonaire / Den Haag 
 
 
Ook per mail: meike.breedveld@bonairegov.com 
 
 
Betreft: zienswijze consultatie Inrichtingen en Activiteitenbesluit BES van Business 
Federation Bonaire – BFB 
 
 
 
        Kralendijk, 8 november 2021, 
 
 
 
Geacht bestuur, geachte minister, 
 
In het kader van de consultatie ter voorbereiding op het Inrichtingen en Activiteitenbesluit 
BES (IAB), wordt namens de Business Federation Bonaire – BFB – de volgende zienswijze 
aan u voorgelegd. 
 
De bedoeling van het IAB is helder: invoering beoogt te leiden tot een schonere bodem en 
lucht, hetgeen vanzelfsprekend nagestreefd dient te worden. 
Invoering heeft onder andere (grote) financiële gevolgen voor het bedrijfsleven.  
Er zijn bijvoorbeeld investeringen vereist voor: 
• het vervangen van zakputten voor septic tanks of andere adequate 
zuiveringsvoorzieningen voor afvalwater; 
• voorzieningen voor veilig opslaan van gevaarlijke stoffen; 
• andere bodem beschermende voorzieningen. 
Daarnaast dient geïnvesteerd te worden in de bedrijfsvoering van organisaties, zodat de te 
treffen voorzieningen (adequaat) worden gebruikt. Ook dit zal extra kosten met zich 
meebrengen voor het bedrijfsleven.  
 
 
 
 



                        
 

 

 

De gevolgen kunnen niet onderschat worden. 
 
Bonaire kent tot op heden geen milieuvergunningen-kader voor ‘minder zwaar-
vervuilende’ bedrijven en activiteiten. Daar staat tegenover dat we ook niet echt een 
industrieterrein hebben, zoals zich dat in de loop der tijd in Nederland heeft ontwikkeld.  
Voor zover de Kaya Industria en Industria Pariba bijvoorbeeld die kwalificatie zou mogen 
hebben, dan is het de vraag wat er dient te gebeuren met alle ‘dienstwoningen’ die hier 
gesitueerd zijn.  
 
In het huidige ROB is weinig aandacht voor de scheiding van functies. 
Werkgeversvereniging BONHATA heeft bij de opstellers van het nieuwe ROB reeds 
aandacht gevraagd voor o.a. een betere scheiding van functies. Ook de BFB wil dit punt 
onderschrijven en benadrukken. 
 
Daarnaast wordt er voor gepleit om stapsgewijs te werk te gaan. Aangezien er op Bonaire 
tot op heden relatief weinig op milieu-vlak geregeld is, dient gewaakt te worden voor 
plotselinge overregulering. De lokale lasser op de hoek, het garage bedrijf in de woonwijk, 
een aannemer met een vestiging aan huis, om zo even een paar voorbeelden te noemen, 
komen door invoering van het IAB voor strenge regels te staan, waarvan de consequenties 
nu nog niet worden overzien, maar deze wel gedwongen worden om maatregelen te 
nemen om zaken als geluidsoverlast, verontreiniging, geur, stof ed. aan te pakken.  
Als blijkt dat het ondanks aanpassingen en maatregelen niet mogelijk is om te voldoen aan 
de nieuwe IAB, dan kan een dergelijk bedrijf zomaar genoodzaakt worden te sluiten of 
‘gedwongen’ worden om te verplaatsen.  
 
De BFB is er voorstander van dat er milieu-beschermende maatregelen worden getroffen: 
dit is noodzakelijk. Een belangrijke kanttekening hierbij is dat alle ondernemers op Bonaire 
uit een groot economisch dal (veroorzaakt door de covid-pandemie) aan het komen zijn en 
deze periode ternauwernood hebben overleefd. Confrontatie op korte termijn met extra 
kosten voor aanpassingen etc. vanwege de IAB wordt niet wenselijk c.q. mogelijk geacht. 
 
Gefaseerde invoering op langere termijn dan een aantal jaren kan wel mogelijk zijn. In dat 
geval is er voldoende tijd voor bedrijven om financiele middelen voor de benodigde 
investeringen te reserveren, zo mogelijk in combinatie met eventuele uitgifte van grond 
voor een extra/formeel bedrijventerrein. Hinder veroorzakende bedrijven kunnen daarnaar 
verplaatsen.  
Tevens dient geruime tijd in acht genomen te worden voor voldoende communicatie, 
voorlichting en bewustwording bij bedrijven en bevolking op Bonaire. 
 
De BFB verzoekt u met voorgaande kanttekeningen en overwegingen rekening te houden 
bij uiteindelijke invoering van het besluit. 



                        
 

 

 

Indien gewenst kan de BFB over de hiervoor geuite zorgen nader met u in overleg treden 
voor het geven van een toelichting. 
 
Uw reactie wachten wij met belangstelling af. 
 
 
Met vriendelijke groet en hoogachting, 
 
 
 
 
Luite Berkenbosch                          
voorzitter                                          
 
 
 
 
c.c.  - bestuur BFB  


